
Přinášíme přepis rozhovoru se starostou města 
Chocně k závěru volebního období. Otázky a odpovědi 
na aktuální témata, která zajímají většinu obyvatel.

Hodně lidí mluví o stavu městského 
rozpočtu, jak je na tom město 
finančně?

Finančně je město ve velmi dobré 
kondici. Jelikož je konec volebního 
období, nechali jsme stav městských 
financí posoudit Ing. Tesařem, odbor-
níkem ze společnosti CityFinance. 
Z jeho analýzy vyplynulo, že město má 
na pomyslném semaforu zelenou 
barvu. Na to, jak zásadní ekonomické 
vlivy nás v posledních letech potkaly, 
je to o to pozitivnější zpráva.
Letošní rozpočet uvažuje přebytek 
42 mil. Kč, přičemž výše nesplacených 
úvěrů bude ke konci roku cca  
27 mil. Kč. V příštím roce bude město 
hospodařit s rezervou přinejmenším 
20 mil. Kč, což je nejvíce v novodobé 
historii.

„Finančně je 
město ve velmi 
dobré kondici.“
Je tedy město zadlužené, nebo ne? 

Dalo by se říct, že všechna města 
hospodaří s určitým zadlužením, což 
je správně – umožňuje jim to rychlej-
ší rozvoj. V průběhu let pouze kolísá 
míra zadlužení. Důležitá je především 
skutečnost, disponuje-li město 
prostředky, kterými je schopno úvěry 
krýt. To se městu Choceň dlouho-
době daří, a jak jsem zmínil v minulé 
odpovědi, město má peněz přebytek. 
Je pouze výhodnější úvěry nesplatit 
najednou, ale splácet postupně, jelikož 
město má od bank mimořádně levné 
úroky.

Zmínil jsi „ekonomické vlivy“. 
Předpokládáme, že myslíš covid, 
válku i aktuální zdražování všeho. 
Jak se to dotýká našeho města?

Snížení příjmů do městského rozpočtu 
se promítlo zejména po covidu. Měli 
jsme však obavy, že to bude ještě 
horší, a provedli jsme patřičná opatře-
ní na straně provozu města. Jsem rád, 
že se nám podařilo tyto těžší roky ustát 
bez dramatických, populistických 
či nepromyšlených škrtů, po kterých 
mnohdy byla politická poptávka z řad 
opozice. Například dotace na financo-
vání spolků a klubů od města zůstaly 
nedotčeny. Na investice to také podle 
jejich výše nemělo vliv, ale to je pouze 
zdánlivé.

Jak to myslíš, zdánlivé?

Díky vysokému podílu investičních 

dotací se podařilo realizovat i poměr-
ně nákladné stavby za desítky milionů 
korun, jako byla rekonstrukce klubu 
seniorů či zimního stadionu. Reálně 
však město na investičních možnos-
tech omezeno bylo, a to z toho hledis-
ka, že by investice mohly být i vyšší.

„Dotace na 
financování 
spolků a klubů 
od města zůstaly 
nedotčeny.“
Nemůžeme se nezeptat na situaci 
s energiemi. Jak má město řešeno 
tuto stránku?

Město dlouhá léta nakupuje energie 
prostřednictvím burzy čili i nás 
se současná krize na trhu s energiemi 
týká. Náklady na energie města a jeho 
organizací nejsou malé, a jelikož se 
jedná o miliony korun, probíhá zadání 
formou výběrového řízení na dodávku 
energií na tři roky. Elektřinu má město 
zajištěnou a zasmluvněnou na letoš-
ní rok i roky příští za relativně dobré 
ceny. S plynem je to horší, město 
má zajištěny a zasmluvněny dodávky 
pro letošní rok a půlku příštího. 
Bohužel i přes naše pokyny k nákupu 
plynu na trhu dodavatel plynu 
nereaguje a smlouvu neplní, což bude 
mít právní důsledky. Svolali jsme 
v této věci mimořádnou radu a infor-
movali zastupitele o stavu věci. Mohu 
však uklidnit případné obavy, situace 
nebude mít vliv na provoz městských 
organizací. Na všechny eventuality 
se město připravuje již nyní.

Jan Ropek: 
Bylo to náročné, 
ale stálo to za to!
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Ing. Jan Ropek, starosta města Choceň



V rámci investic jsi mluvil o zimním 
stadionu. Prý se rekonstrukce 
nepovedla a bylo nutné stavbu 
reklamovat. Pak by nás zajímalo, 
proč se zahájení letošní sezony 
neobešlo bez zmatků?

Rekonstrukce proběhla podle plánu 
a stavba byla choceňskou společností 
Energo předána naprosto bez problé-
mů a ve výborném stavu. Nová tech-
nologie, která je bezpečnější a úspor-
nější, funguje dobře. Reklamace 
se ve skutečnosti týká pouze kosme-
tické vady v podobě nedokonalého 
povrchu betonové plochy, kterou 
prováděl subdodavatel. Jelikož nelze 
určit, jaký vliv bude mít tato nedoko-
nalost na konci záruky, rozhodli jsme 
se po dohodě s hlavním dodavatelem 
plochu reklamovat, aby náklady na 
opravu v budoucnu neneslo město.
Co se zahájení sezony týče, tak chyba 
vznikla nedostatečnou komunikací. 
Město poskytuje klubu dotaci 
na provoz zimního stadionu. Ta je 
pevně stanovena částkou v rozpočtu 
města. Se srpnem nebylo uvažováno,  
a tedy nebylo možné zahájit zimní  
sezonu bez toho, aby na ni byly peníze.

Teď z jiného soudku. Proč stále 
chátrá výtopna?  

Záchrana výtopny byla v programu 
našeho koaličního partnera, přesto 
jsme se z pozice vedení města tomuto 
problému věnovali. Myslím, že jsme 
jako město vyčerpali všechny možné 
prostředky. Podpořil nás Pardubický 
kraj i ředitel Českých drah. Správa 
železnic ale bohužel výtopnu nechce 
prodat do doby, než bude dokončeno 
zdvojkolejnění trati na Týniště. 

Řekni nám, jsou ukrajinští uprchlíci 
ubytováni v městských bytech?

Nejsou. V městském bytě jsme  
ubytovali pouze jeden manželský pár, 
ze kterého se měla do týdne stát  
rodina. Paní totiž byla v devátém  
měsíci těhotenství. Všichni ostatní 
uprchlíci byli dočasně ubytováni  
v budově bývalé lesní správy, než  
si našli práci a pronájem. Takto nám 
prošla rukama bezmála stovka osob.  
V současné době jsou v budově bývalé 
lesní správy ubytovány už jen matky 
samoživitelky. Náklady na jejich  
ubytování nám dotuje Pardubický kraj.

Jak je to vůbec s budovou bývalé 
lesní správy? Město ji přece relativně 
nedávno kupovalo.

Ano, kupovalo ji v dražbě, a to  
za 12,5 mil. Kč. Její dnešní hodnotu 
odhaduji minimálně na trojnásobek.  
V přízemí jsme poskytli prostory 
místním spolkům či klubům. V patře 
se nacházejí byty, které jsme již zčásti 
rekonstruovali a které budou v nejbliž-
ší době nabídnuty veřejnosti k proná-
jmu. Jakmile opadne krize s válkou na 
Ukrajině, budeme mít možnost využít  
i zbývající prostory v přízemí pro spol-
ky a kluby.

Co považuješ za nejpovedenější z 
toho, co jsi za poslední čtyři roky z 
pozice starosty řešil?

Asi jsem celkem spokojen s tím, jak 
jsme se v posledních čtyřech letech 
vypořádali s plánovanými krajskými  
a státními investicemi a co všechno  
se nám v rámci nich podařilo  
projednat. V rámci zmíněného zdvoj-
kolejnění trati se podařilo zahrnout 
stavbu mimoúrovňového přejezdu  
a výstavbu mostu přes koridor  
s napojením na ulici Vysokomýtskou 
okružní křižovatkou. 
Byť se to na začátku zdálo zcela  
nereálné, podařilo se projednat  
s veřejností i krajem výslednou  
podobu silničního obchvatu města, 
kterou jsme sami navrhli. Posouzení 
EIA ji následně označilo za jedinou 
možnou, takže jsme tím i poměrně 
zásadně pomohli našemu kraji, který 
by jinak musel začít od začátku. 

Proslýchá se, že už nechceš být 
starostou. Kandiduješ z druhého 
místa. Proč tomu tak je?

V lednu jsem se od manželky dozvě-
děl, že čekáme potomka. To byl ten 
moment, kdy jsem se rozhodl, že dám 
pozici starosty všanc a nebudu se  
o ni přímo ucházet. Do té doby jsem  
to měl padesát na padesát, zda do 
toho jít znovu, či nikoliv. Práce starosty 
mě ohromě baví a je mi ctí ji vykoná-
vat, ale je velmi náročná jak časově, tak 
psychicky. Ať chcete, nebo ne, politika 
má dopady i na osobní život a má vliv 
na vaše vztahy s okolím. Není možné  
se zavděčit všem. V následujícím  
období se tak budu ucházet nanejvýš  
o pozici místostarosty, pokud o to 
někdo bude stát. 

Proč jste si v Živé Chocni vybrali jako 
lídra Jana Pažina? Proč by měl být 
tvým případným nástupcem právě on?

Když jsme diskutovali lídra naší  
kandidátky, tak padla přirozeně volba 
na Honzu Pažina. Má to několik důvo-
dů. Působí již čtvrtým rokem ve vedení 
města jako radní. Dokáže důstojně 
reprezentovat město, což prokázal při 
řízení veřejných debat či při oddávání 
novomanželů. A přestože je neuvolně-
ný radní, strávil na městě v rámci své 
agendy v průměru jeden den v týdnu, 
takže má již velmi dobré povědomí  
o jeho chodu. Co je podle mého  
nejdůležitější pro výkon starosty, je 
dostatek energie a schopnost oběto-
vat své osobní zájmy ve prospěch  
celku. Po čtyřech letech spolupráce 
vím, že obě kritéria splňuje. Navíc vím, 
že v těch nejtěžších chvílích při složi-
tém rozhodování dokázal stát pevně  
a já se o něho mohl opřít. Je to člověk, 
na kterého se můžete spolehnout.

„Dokáže důstojně 
reprezentovat 
město.“
Co bys přál městu Choceň?

Aby se jeho občané více zajímali  
o „věci veřejné“ a zapojili se do společ-
ného snažení kolem sebe větší měrou. 
Ve volbách letos kandiduje rekordně 
málo osob, zájmové spolky i sportovní 
kluby se dlouhodobě potýkají  
s nedostatkem funkcionářů, vedoucích 
či trenérů. Jsme malé město a nikdo  
to za nás neudělá. Je jedno, jestli 
někdo trénuje malé fotbalisty,  
či uspořádá sousedské setkání.  
Oboje se pozitivně promítá do života 
ve městě. Každé, dokonce i drobné 
zapojení se počítá.

„Každé, dokonce 
i drobné zapojení 
se počítá.“
Co bys vzkázal svým spoluobčanům 
před volbami?

Ať zváží, zda volit 
budoucnost, 
či minulost.


